

**សេចក្តីសម្រេចរបស់សម្តេចព្រះនរោត្តម ព្រះបាទសីហនុ និងប្រទេសប្រុស្សីនៃប្រទេសកម្ពុជា**  
**លោក តីរិល ក្នុងឱកាសពិធីបុណ្យប្រសូតខាងសាច់ឈាមរបស់ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ**  
**ជាព្រះអង្គសំរាប់យើង ដូចពោះ ពួកមហាបូជាចារ្យ ពួកមហាបូជាចារ្យ**  
**ពួកឌីកុន ពួកសង្ឃ ព្រះបាទនៃដើម្បីដូនសេវាជីវិតនៃអស់ នៅទូទាំង**  
**ព្រះសហគមន៍គ្រីស្ទសាសនាអង្គការប្រទេសប្រុស្សី**

**សម្តេចលោកមហាបូជាចារ្យជាតិស្រឡាញ់របស់ព្រះអង្គសំរាប់ លោកមហាបូជាចារ្យ និងឌីកុនជាតិសោត**  
**លោកសង្ឃនិងដូនជីវិតស្រឡាញ់ព្រះជាម្ចាស់ បទប្បញ្ញត្តិស្រឡាញ់អើយ!**

ថ្ងៃនេះ ជាពេលដែលស្ថានបរមសុខ និងព្រះសហគមន៍នៅលើផែនដីបានរួមគ្នាលើកកម្ពស់ឡើងសិរីរុងរឿងនៃព្រះអម្ចាស់ ដែលបានប្រសូតមកយកនិស្ស័យជាមនុស្ស ដូច្នោះខ្ញុំសូមជម្រាបសួរ ដោយក្តីរីករាយចិត្តចំពោះអស់លោកអ្នក ដែលចូលរួមនៅក្នុងពិធីបុណ្យដ៏អស្ចារ្យនិងពេញ ដោយភាពត្រជះត្រចង់នៃការប្រសូតរបស់ព្រះអម្ចាស់ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទជាព្រះអង្គសង្គ្រោះរបស់យើង។

ជាថ្មីម្តងទៀត យើងក្រឡេកទៅមើលព្រឹត្តិការណ៍ទាំងឡាយដែលបានកើតឡើងនៅក្នុងបេឡេហ្វិកជាងពីរពាន់ឆ្នាំមុន មើលនូវនំ បុត្រកូចដ៏ស្លូតបូតកំពុងផ្ទុំនៅក្នុងស្តុកសត្វ ពុំទុំជុំវិញដោយព្រះមាតាដ៏វិសុទ្ធបំផុតរបស់ទ្រង់ លោកយ៉ូសែបដ៏សុចរិត និងពួកអ្នកគង្វាលចៀមជាមនុស្សដំបូង ដែលបានពង្រឹងដ៏សែនរីករាយពីព្រះអង្គសង្គ្រោះដែលបានយាងមកក្នុងភពផែនដីនេះ។ យើងចូលរួមជាមួយពួកទេវតាជាពលបរិវារនៃស្ថានបរមសុខក្នុងការសរសើរកម្រើងដល់ព្រះអាទិករ ដែលជាអ្នកបង្កើតដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់បំផុត ហើយទ្រង់បានប្រទានសេចក្តីសុខសាន្ត និងព្រះហឫទ័យល្អដល់មនុស្សលោកតាមរយៈព្រះរាជបុត្រារបស់ទ្រង់។

ទេវវិទូសក្តុបក្តុល ប្រោហ្មរី បានលាតត្រដាងពីខ្លឹមសារសំខាន់ នៃពិធីបុណ្យនេះ ដោយនិយាយថា៖ «អ្វីដែលយើងកំពុងតែប្រារព្ធនៅថ្ងៃនេះ គឺការដែលព្រះអម្ចាស់បានយាងមកកាន់មនុស្សលោក... ដើម្បីឲ្យយើងរាល់គ្នាអាចត្រឡប់ទៅព្រះអម្ចាស់វិញ» (សុន្ទរកថា ៣៨)។ ពិតប្រាកដណាស់ ដ្បិតនគរស្ថានសួគ៌ដ៏តមកដល់ហើយ (ម៉ាថាយ ៣:២)។ អង្គសម្រុះសម្រួល ដែលបានទាយទុកជាយូរមកហើយ (លោកុប្បត្តិ ៤៩:១០) «បានមកយាងមកផែនដីដើម្បីបំពេញសម្រេចទំនាយរបស់ពួកព្យាករណ៍បុរាណ។ ដ្បិតមានបុត្រមួយកើតដល់យើង ព្រះទ្រង់ប្រទានបុត្រាមួយមកយើងហើយ... ហើយគេនឹងហៅព្រះនាមទ្រង់ថា... ព្រះដ៏មានព្រះចេស្តា ព្រះវរបិតាដ៏គង់នៅអស់កល្ប និងជាអម្ចាស់នៃមេត្រីភាព» (អេសាយ ៩:៦)។

ព្រះគ្រីស្ទមានព្រះបន្ទូលមកកាន់យើងថា៖ «ខ្ញុំទុកសេចក្តីសុខនៅនឹងអ្នករាល់គ្នា គឺខ្ញុំឲ្យសេចក្តីសុខសាន្តរបស់ខ្ញុំដល់អ្នករាល់គ្នាហើយដែល ខ្ញុំឲ្យ នោះមិនមែនដូចជាលោកិយឲ្យទេ» (យ៉ូហាន ១៤:២៧)។ តើវាជាសេចក្តីសុខសាន្តបែបណាដែលព្រះអម្ចាស់បានប្រទានដល់មនុស្សលោក ដែលទៅតាក់ពងច្រៀងនៅថ្ងៃកំណើតរបស់ព្រះអង្គសង្គ្រោះប្រសូតមក? តើមានការច្រណែន ឬជម្លោះតិចជាងនៅលើពិភពលោកតាំងពីពេលនោះមកឬ? យើងពុំជុំវិញយើងថា «សុខសាន្តប៉ុណ្ណោះ» ក្នុងកាលដែលឥតមានសេចក្តីសុខឡើយ ដូចដែលព្យាករិយេមាបានចែង (យេរេមា ៨:១១)។ ទោះយ៉ាងនេះក្តី សេចក្តីសុខរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដ៏ពិតដែលបានយាងចុះមកផែនដីដោយការប្រសូតរបស់ព្រះគ្រីស្ទ លើសហ្វូសពីអស់ទាំងគំនិត (គីលីព ៤:៧) ហើយមិនត្រូវបានប៉ះពាល់ដោយកាលៈទេសៈខាងក្រៅ ឬទុក្ខលំបាក និងការលំបាក នៃជីវិតបណ្តោះអាសន្ននេះទេ។ សេចក្តីសុខខាងក្នុង ដែលមិនអាចកាត់ថ្លៃបាននេះ គឺមាននៅក្នុងព្រះទ្រង់ផ្ទាល់ ដែលបានក្លាយជាមនុស្សដូចយើងក្នុងគ្រប់ការទាំងអស់ ប៉ុន្តែអំពើបាប មិនត្រឹមតែសកម្មប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែមានជាក់ស្តែងនៅក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រមនុស្សជាតិ។ ព្រះបន្ទូលបានក្លាយជាសាច់ឈាម ហើយស្នាក់នៅជាមួយនឹងយើងរាល់គ្នា យើងរាល់គ្នាបានឃើញសិរីល្អទ្រង់ គឺជាសិរីល្អនៃព្រះរាជបុត្រាតែមួយ ដែលមកពីព្រះវរបិតា មានពេញដោយព្រះគុណ និងសេចក្តីពិត (យ៉ូហាន ១:១៤)។ ព្រះអម្ចាស់គង់នៅជិតយើងបង្កើត បងប្អូនស្នូនភ្នំអើយ សូមកុំឲ្យយើងភ្លេចការនោះឡើយ ហើយចូរមានចិត្តរីករាយឡើង! នៅក្នុងទ្រង់គឺជាកម្លាំងរបស់យើង ជាគ្រឹះសង្ឃឹមដ៏មុតមាំ និងជាការល្អលោមខាងវិញ្ញាណរបស់យើងនៅគ្រប់ទាំងបញ្ហានៃជីវិត។

សរសើរតំកើង ចំពោះការប្រសូតយកនិស្ស័យ ជាមនុស្សដ៏អស្ចារ្យនៃព្រះជាម្ចាស់ ដោយការបន្ទាបព្រះកាយយ៉ាងអស្ចារ្យ និងការសរសើរកម្រើងដល់ព្រះអង្គសង្គ្រោះដែលបានយាងចុះមកក្នុងភពផែនដី។ ក្នុងពេលជាមួយគ្នានោះ យើងមិនអាចព្រួយបារម្ភដោយសារប្រទូសភាព ដែលកំពុងបន្តគ្របដណ្តប់លើពិធីបុណ្យព្រះអែលដ៏វិសុទ្ធនោះទេ ព្រោះដូចលោកសន្តប្តូលបានកត់សម្គាល់ថា ដូច្នោះបើអរវរៈមួយលើ នោះទាំងអស់នឹងលឺជាមួយគ្នា (១ កូរិនថូស ១២:២៦)។ នៅកណ្តាលទុក្ខលំបាកទាំងឡាយដែលបានកើតឡើងលើប្រជាជនរុស្ស៊ី ជាប្រវត្តិសាស្ត្រ វាមានសារៈសំខាន់បំផុតសម្រាប់យើងក្នុងការបង្ហាញពីការលះបង់របស់យើង ចំពោះអាជីពជាគ្រីស្ទ

បរិស័ទរបស់យើង និងបង្ហាញសេចក្តីស្រឡាញ់ចំពោះគ្នាទៅវិញទៅមក។ ជូនកាល វាហាក់ដូចជាថា ភាពល្អគឺជាភាពខ្សោយ និងអស់សង្ឃឹម ហើយថាការតូចដែលយើងធ្វើមិនអាចធ្វើឲ្យមានការផ្លាស់ប្តូរបានទេ។ ប៉ុន្តែ ការនេះមិនមែនជាការពិតឡើយ។

មានគោលការណ៍នៃជីវិតខាងព្រលឹងវិញ្ញាណដែលមិនអាចប្រកែកបានគឺ៖ សេចក្តីស្រឡាញ់ត្រូវបានគុណឡើងនៅពេលដែលយើង លះបង់ខ្លួនយើងសម្រាប់អ្នកដទៃ ផ្តល់ពេលវេលារបស់យើង ជំនួយផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ឬគ្រាន់តែជាការយកចិត្តទុកដាក់។ ដូច្នេះហើយ យើង មិនត្រឹមតែបំផ្លាស់ប្តូរប្រព័ន្ធពលកិរដែលនៅជុំវិញខ្លួនយើងប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែថែមទាំងស្វែងរកអ្វីដែលមានតម្លៃនៅក្នុងខ្លួនយើងផងដែរ។ នៅក្នុងគោលការណ៍សាមញ្ញ ប៉ុន្តែមានប្រសិទ្ធភាពនេះ មានអាថ៌កំបាំងនៃមេត្រីភាពពិត និងសុភមង្គលពិតប្រាកដ ដែលមនុស្សគ្រប់រូបខិតខំ ដើម្បីសម្រេចបាន។ សុភមង្គលនេះមិនអាចរកឃើញនៅស្រុកឆ្ងាយដូចមនុស្សមួយចំនួនគិតទេ ដោយដើរតាមការបំភាន់នៃសុខុមាលភាព នៃសម្ភារនិយម និងជីវិតមួយដែលគ្មានទុក្ខលំបាក។ សុភមង្គលពិតគឺស្ថិតនៅក្នុងការចែករំលែកសេចក្តីស្រឡាញ់ និងក្តីអំណរដល់អ្នកដែល នៅជុំវិញ និងការលើកតម្កើងសិរីល្អនៃព្រះជាម្ចាស់ដែលបានយកនិស្ស័យជាមនុស្ស ដើម្បីឲ្យយើងអាចមានជីវិត ហើយដើម្បីឲ្យយើងមានវា កាន់តែបរិបូរណ៍ឡើង (យ៉ូហាន ១០:១០)។ នៅពេលយើងអនុញ្ញាតឲ្យព្រះគ្រីស្ទចូលក្នុង ហើយអនុញ្ញាតឲ្យទ្រង់ធ្វើការនៅក្នុងជីវិតយើង នោះ សន្តិភាព និងការសម្រាកដ៏មានពរបានមកសោយរាជ្យក្នុងព្រលឹងយើង (ម៉ាថាយ ១១:២៩) ហើយយើងក្លាយជាអ្នកចូលរួមក្នុងនគរនៃព្រះ ដែលគង់នៅក្នុងខ្លួនយើង (លូកា ១៧:២១)។

តើយើងចង់ឱបក្រសោបព្រះអម្ចាស់ដែលប្រសូតមកទេ? បើដូច្នោះមែន ចូរយើងឱបក្រសោបអ្នកដែលបានរងទុក្ខលំបាក ហើយកម្សាន្តទុក្ខរបស់គេ។ តើយើងចង់ប៉ះព្រះគ្រីស្ទ ហើយធ្វើដូចពួកព្យាការី ដែលធ្វើដំណើរមកពីទិសបូព៌ា នាំយកអំណោយ ដែលគាប់ព្រះហឫទ័យដល់បុត្រតូចឬទេ? បើដូច្នោះមែន សូមឲ្យយើងផ្តល់ក្តីស្រឡាញ់ និងការយកចិត្តទុកដាក់ដល់មនុស្សជាតិ ដោយបង្ហាញក្តីមេត្តា និងជួយអ្នក ខ្វះខាត និងគាំទ្រអ្នកដែលបាក់ទឹកចិត្ត។ ព្រះអង្គសង្គ្រោះបានមានព្រះបន្ទូលថា៖ «ដែលអ្នករាល់គ្នាបានធ្វើការទាំងនោះដល់អ្នកតូចបំផុតក្នុងពួកបងប្អូនយើងនេះ នោះឈ្មោះ បានធ្វើដល់យើងដែរ» (ម៉ាថាយ ២៥:៤០)។

លោកសន្តបុគ្គល អេប្រាអិម ជាជនជាតិស៊ីរីបានហៅបុណ្យល្អអែលថាជា រាត្រីនៃការផ្សះផ្សា។ លោកឧទានថា៖ «យប់នេះជា កម្មសិទ្ធិរបស់ព្រះអង្គដ៏ស្ងួតបូត ថ្ងៃនៃសេចក្តីមេត្តាករុណាបានរះឡើងហើយ សូមកុំឲ្យអ្នកបានអូសទាញដោយការសងសឹកចំពោះការប្រព្រឹត្ត ដែលបានប្រព្រឹត្តលើអ្នកនោះឡើយ។ ថ្ងៃនៃសេចក្តីអំណរបានមកដល់ហើយ សូមកុំឲ្យអ្នកណាធ្វើជាហេតុនាំឲ្យកើតទុក្ខដល់អ្នកដទៃ» (ទំនុក តម្កើង ក្នុងឱកាសពិធីបុណ្យប្រសូតខាងសាច់ឈាមរបស់ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ។ បទលេខ១)។

សូមឲ្យយើងយកចិត្តទុកដាក់ចំពោះពាក្យដ៏អស្ចារ្យទាំងនេះរបស់ “ព្យាការីនៅតំបន់វាលខ្សាច់ស៊ីរី” ហើយបើកចិត្តយើងចំពោះព្រះ អម្ចាស់ដែលបានប្រសូតយកនិស្ស័យជាមនុស្សដើម្បីជាប្រយោជន៍ដល់យើង។ ចូរយើងអរសប្បាយ ដ្បិតទ្រង់ជាស្តេច និងជាព្រះអម្ចាស់នៃ សកលលោក អង្គទ្រង់ផ្ទាល់បានយាងចុះមកផែនដីដោយការបន្ទាបព្រះកាយ ដើម្បីផ្តល់សេចក្តីសង្គ្រោះ និងជីវិតអស់កល្បជានិច្ចដល់យើង។ ដូច្នេះ ចូរយើងឆ្លើយតបដោយការដឹងគុណចំពោះសេចក្តីស្រឡាញ់ដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះអាទិករដែលជាអង្គបង្កើត ចូរយើងរំលឹកព្រលឹងរបស់ យើងជាវិសុទ្ធដោយការស្មោះត្រង់នឹងទុក្ខលំបាក ព្រមទាំងដោយការអធិស្ឋានអស់ពីដួងចិត្ត និងលើកតម្កើងសិរីរុងរឿង នៃព្រះអម្ចាស់ ដោយធ្វើការល្អ។

ជាថ្មីម្តងទៀត ខ្ញុំសូមគោរពជូនពរដល់អស់លោកអ្នក ក្នុងឱកាសបុណ្យដ៏ត្រជះត្រចង់ នៃការប្រសូតរបស់ព្រះគ្រីស្ទ សូមឲ្យអស់លោកអ្នកមានកម្លាំងកាយ និងស្មារតី ព្រមទាំងជំនួយដ៏សប្បុរសពី បុត្រាតូចយេស៊ូ និងសូមជូនពរឲ្យមានក្តីអំណរ និង សុខុមាលភាពឥតឈប់ឈរដល់ក្រុមគ្រួសារ។ សូមឲ្យព្រះអាទិករដែលជាអង្គបង្កើត ជាអ្នកស្រឡាញ់មនុស្សជាតិ ព្រះអម្ចាស់ដ៏ពិត នៃប្រវត្តិសាស្ត្រ សម្តែងសេចក្តីមេត្តាករុណារបស់ទ្រង់ចំពោះប្រជាជនដ៏វិសុទ្ធស ហើយប្រទានពរដល់យើងរាល់គ្នា ដោយមេត្រីភាព ដើម្បីឲ្យយើងបានសរសើរចេញពីមាត់ និងចេញពីបេះដូងតែមួយ ចំពោះព្រះអង្គសង្គ្រោះ ដែលបានប្រសូតមកយកនិស្ស័យជាមនុស្ស។ ចូរធ្វើបន្ទាល់ថា ព្រះជាម្ចាស់ទ្រង់គង់នៅជាមួយយើង!

**+ តិរិល**

**សម្តេចប្រឹក្សាបាប្យនៃរដ្ឋដាណូម៉ង់ និងប្រទេសរុស្ស៊ីទាំងមូល**

បុណ្យប្រសូតខាងសាច់ឈាមរបស់ព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទជាព្រះអម្ចាស់របស់យើង  
២០២២/២០២៣  
រដ្ឋដាណូម៉ង់